

Sæsonevalueringssmøde – Referat

19. november 2023

Herregruppen (Referent Anton Brown):

2. Div. evaluering:

Overordnet god sæson med godt niveau.

Slutspil lå for sent i starten af oktober.

Forskellige ønsker fra holdene til spilledatoer, Penguins ønsker flere hverdagskampe, andre hold weekendkampe, dog ønsker ingen hold 3-kamps dage, med en oversidder for hjemmeholdet.

Kampene bliver generelt lange.

Der er et ønske om breddeturneringer hvor 2. div kan være med.

1. Div. evaluering:

God sæson.

Hørsholm savner at der er mere at spille for i løbet af sæsonen, flad fornemmelse når kampene reelt set ikke har konsekvens. Amager og Gladsaxe har ikke oplevet dette.

Kampene var alt for lange.

Forslag til næste sæson.

Timecap på kampene, der blev diskuteret om der skulle være en timecap på både 1. og 2 div.

Forslag kunne være 2 timer for 1. div. og 1,5 eller 1,75 timer for 2. div. Dette skabte diskussion om tidsudtræk, og der blev diskuteret brug for et stopur mellem innings, der bliver gjort opmærksom på regel; Der må kun gå 60 sek., til opvarmningsspitch, mellem innings.

Handling. Holdene i 1. div skal mødes i januar og koordinere ønsker om turneringen, herunder hvilke weekendturneringer der skal spilles, samt hvilke weekender vi ønsker at de ligger.

Generelt:

Der er stor usikkerhed om hvilke hold spiller i hver division til næste sæson:

Stenløse har mistet 4 spillere, og er derfor usikre på om de kan samle nok spillere til næste sæson, pt 11 spillere ønsker som minimum 13. Dog er det fast besluttet at holdet kun stiller hold i 1. div. i år, derfor er der ikke et 2. div hold.

Stenløse melder tilbage d. 10. december.

Egedal arbejder med tanken om at rykke op i 1. div, de vil kunne give endeligt svar d. 1. december.

Handling. Det skal undersøges om Odense kunne være interesseret i at følge Egedal og rykke med op, måske med hjælp fra de andre Fynshold.

Hørsholm usikre på om de har 2 hold i 2. div igen til næste sæson.

Vikings genopretter deres 2. div. hold.

Mulige 2. div hold fra både Øksendrup og Otterup (Killer Bees)

Handling.

Der skal afholdes et møde i gruppen igen når der er afklaring på hvilke hold der deltager. Anton tager fat i Stenløse, Odense og Egedal, mhp. At undersøge mulighederne for 1. div. Der planlægges møde i start januar.

Damer (Referent Helle Sylvest):

Enighed om at det har været en god sæson og det har været positivt at have 7 hold.

- Vikings: Slutspil skal offentliggøres i god tid og hvis der ikke er givet indsigelser, bør det ikke kunne ændres lige op til. Det er godt at mærke der er en fordel ved at ligge 1 og 2, derfor foreslås at man bruger page system i slutspil (*obs på at det kræver vedtægtsændringer at fastslå*). Foreslår at turneringsudvalget laver en form, som giver lidt flere kampe for dem som ikke er i slutspil (måske svært pga. mangel på dommere etc.)
Reglen om der 14 dage før slutspil udsendes liste over spilbare spillere, kunne måske opdateres med hvem der må pitche/catche.
Vikings mener der er mange ressourcer som er villige til at hjælpe hvis man spørger. Århus kunne evt. få kørsel hvis de ikke selv kan stable det på benene (som Killer Bees)? Det bliver sat i lidt større sammenhæng om at hæve niveauet for alle damer og der kunne måske laves clinics i mere end pitching, eks batting, catching, outfield etc. Forbundet kunne lave årlig liste af frivillige, der kunne være interesserede i at dele deres viden, så man også får fat i evt. nye spillere fra udlandet. Evt. trænere udefra så der er noget til ethvert niveau.
- Flamingos/Vikings: Har det fint med en årlig kamp i Århus og synes alle hold bør tage en tur hver sæson for at støtte op og det hele forbund. Flamingos havde lavet det til en weekendtur for holdet og planlægger at gentage dette.
Flamingos: Der har ikke været så mange kampe i forhold til hvor mange hold der er med. Evt. lave en turnering som herrerne eller som forårsturneringen år. Herrerne vil evt. lave en drejebog vi kan bruge.
- Stars: Synes det var et meget langt slutspil og det næsten er umuligt at få unge piger til at tage 5 hele weekender i streg ud af kalenderen. Foreslår slutspil effektiviseres så det kun er 3 weekender. Stars har det ok med turen til Århus til en dobbelthitter, har misset en færge, men bare kørt over Fyn i stedet.
- Århus (skriftligt input): Der er meget få kampe i Århus og det skal respekteres at spille kampene helt færdige, og ikke haste afsted.
Efterspørger pitching
- Enighed om at det er godt med en forårsturnering. Ros til Carls, der har gjort det muligt og vi håber den kan gentages.

Havde ikke set damelandshold træningen slået op nogle steder og nogen følte det var svært at finde ud af hvornår de ligger. Det kunne med fordel ligge i kalenderen på hjemmesiden så alle har adgang før der udtages hold.

- Fællessnak: *Husk* at hold kan at melde ind til Turneringsudvalget vedr. dage/weekender, hvor man gerne vil have spillefri.
- Fælles: Det har fungeret bedre med dommere i år og der har ikke været så meget besvær. Det er rigtig godt for miljøet og de nye dommere. Der er også taget godt imod "greenshirts" ideen til nye og vi vil gerne foreslå, at de kan bruges til voksne som ikke har dømt så mange kampe. Godt med uddannelse til alle hold.
Tidligere blev der hyret dommere til slutspil hvilket også var fedt.

Slowpitch (Referent Lars Nielsen):

Godt med opdeling i de 2 divisioner af de nye spillere (mange klubber vil have stor gavn af 2 hold)

Man SKAL spille om noget i grundspillet (seeding er dog et fint kompromis)

De klubber der kan stille 2 baner bør favoriseres ved tildeling af DM, så der kan afvikles et sportsligt godt arrangement og det ikke bliver alt for langt.

DM skal afholdes på en dag hvor der ikke spilles kampe i andre rækker

Klubberne skal stille med en dommer (betal evt. jeres dommere)

Kampe tidligt i august er et problem, da programmet først laves i juli måned.

De sjællandske hold har et problem med at spille kampe på Fyn. Vi er ALLESAMMEN nødt til at prioritere de kampe. Det er ok at låne spillere af andre klubber ISÆR i den situation. Lav et forum (eller liste) evt. via holdsport hvor de spillere der er interesseret i at spille med på andre hold kan kontaktes.

Når flere hold mødes i en weekend, så bør alle hold spille mod hinanden.

Vi bør i højere grad deltage "med landshold" i turneringer i udlandet. Jytte fra Jokers vil gerne arbejde videre med det.

Damerne bør favoriseres via regler (input fra Jokers).

Slowpitchudvalget vil gerne have flere medlemmer (gerne 1 fra hver klub). Vi mødes 4 gange om året. Der er tale om online-møder af ca. 1 times varighed.

Junior (Referent Henri Gilhøj):

U12

Generelt var turneringen gået godt.

Vores nytilkomne hold, Jokers, var glade for at være med og både børn og voksne følte sig godt modtaget i rækken.

Der er generelt lidt udfordringer omkring gitter på hjelme vs. Kæbebeskytter. Ifølge vores nuværende regler er kæbebeskytter ikke nok, så det skal håndhæves.

En længere diskussion fulgt om, hvordan vi får en god afslutning i kampene på de enkelte spil, og undgår misforståelser omkring, hvem der tager bolden i cirklen med hvad dertil hører af løbere og fejlkast.

U12 kampe bør være 45 min, og der kan så spilles en kamp hver 60. minut.

Der var et forslag om at holde nogle mini-camps omkring specifikke emner fx pitch, catch, outfield, batting, infield. – både for u12 og u15

Ændringsforslag til reglerne U12:

Følgende forslag blev luftet og debatteret. De vil blive bragt til afstemning på repræsentantskabsmødet.

- Jens T, Hørsholm: Vil komme med et par forslag til præcisering af reglerne i forbindelse med 6. batter samt noget omkring at stoppe spillet.
- Enoch, GSK: Vil komme med et forslag om at genindføre en inning med børne pitching.
- Henri læser op på WBSC's nye regler omkring gitre og masker. Dem bør vi som minimum leve op til.

U15

Der var blevet spillet for få kampe (af flere grunde). Holdene vil gerne have, at kampene bliver fordelt mod alle modstandere, så man ikke bliver så hårdt ramt, hvis et hold må trække sig i løbet af turneringen.

Der henstilles til, at man ikke aflyser "bare fordi" man mangler to spillere - check lige om modstanderne kan hjælpe først på en eller anden måde.

Flere hold har problemer med hverdagskampe, hvis disse ikke ligger på deres normale træningsdage, så det bliver vi nødt til at tage hensyn til.

Der kom et forslag om at lave en "spillerbank" på holdsport, hvor de enkelte spillere kan tilkendegive, at de er klar til hjælpe andre hold, når deres eget hold ikke spiller. Klubber, der evt. mangler, kan så række ud direkte til disse i stedet for at der skrives generelt ud.

I sæsonen talte vi om, at en kamplængde på ca. 90 minutter for U15 er passende.

U19

Det lykkedes at gennemføre alle planlagte aktiviteter for U19 i 2023 startende med en indendørssammenkomst med kampe og pizza, tre stævner og et DM-stævne. Specielt ved det sidste stævne, blev vi måske lidt overhalet af vores succes og det positive problem, at der var fem hold tilmeldt opstod. Det resulterede i en god men (meget) lang dag.

Generelt

- Der er behov for, at vi bliver mere klare på, hvad det forventes at kunne rent softballkulturmæssigt i de enkelte rækker. Her tænkes på fx hente bat efter batter, være klar on-deck, skift mellem innings osv. (Juniorudvalget ser på dette)
- Vi har brug for mere tid til slutspilsafvikling både for U15 og U19. Der bør være en weekend til rådighed til spil og socialt samvær. Alt efter antallet af tilmeldte hold ved turneringstilmeldingen, skal der være en eller to baner til rådighed.
- Der bør udstedes færre dispensationer. Ansvar for dette kan passende overgå til Juniorudvalget fra Turneringsudvalget.
- Hvis klubber eller udvalg har ønsker om at bruge specielle dage til stævner eller lignende, skal det være **turneringsudvalget i hænde senest den 15. januar 2024.**

NB, et forslag:

Som opfølgning på Jans forslag omkring at vende dameturneringen, kunne man så overveje lade junior DM ligge i juni og starte nye aldersgrupper op efter ferien? Eller er det godt at vinteren til at klargøre i? Det kræver selvfølgelig, at vi skifter skæringsdatoen for aldersgruppeskifte.